



الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

لواندا، أنغولا

(23 - 27 تشرين الأول/أكتوبر 2023)

الرقم 1

الجريدة اليومية

اليوم الأول، الإثنين، 23 تشرين الأول/أكتوبر 2023

المكان	الاجتماع	التوقيت
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	مكتب النساء البرلمانيات* (جلسة مغلقة)	10.00 – 09.00
صالة متعددة الأغراض 2 (Sala Multiusos 2)، الطابق الثاني	اجتماع مستشاري وأمناء سر الوفود	10:30 – 09:30
القاعة الكبرى (Sala Nobre)، الطابق الأرضي	منتدى النساء البرلمانيات	13:00 – 10:30
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	اجتماع مشترك بين رؤساء المجموعات الجيوسياسية ورؤساء اللجان الدائمة* (جلسة مغلقة)	13:00 – 11:00
تيندا 1 (Tenda 1)، الطابق الأرضي	لجنة شؤون الشرق الأوسط* (جلسة مغلقة)	17:00 – 14:00
القاعة الكبرى (Sala Nobre)، الطابق الأرضي	منتدى النساء البرلمانيات	17:30 – 14:30
صالة 1.07 (Sala 1.07)، الطابق الأول	لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين* (جلسة مغلقة)	18:00 – 14:30



الحفل الافتتاحي

20:00 – 19:00

سيقام الاحتفال الافتتاحي للجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي في بايا لواندا (Baía Luanda).

سيتم توفير وسائل النقل اعتباراً من الساعة 17:30 من الجمعية الوطنية والفنادق الرسمية (تغادر الحافلات كل 30 دقيقة).

يسمح الدخول الى مكان انعقاد الحفل الافتتاحي لمن بحوزته شارة الجمعية العامة.

وستعيّن لرؤساء البرلمانات ورؤساء الوفود وأعضاء اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي والضيوف الخاصون مقاعد لكبار الشخصيات للحفل الافتتاحي. ستتوفر مقاعد مجانية لجميع المندوبين الآخرين.

إن جميع المندوبين مدعوون إلى حفل استقبال في بايا لواندا (Baía Luanda) اعتباراً من الساعة 20:00).

ستتم العودة إلى الفنادق الرسمية بالحافلات من بايا لواندا (Baía Luanda).

حفل العشاء

22:00 – 20:00

بعد الحفل الافتتاحي، سيدعى رؤساء البرلمانات ورؤساء الوفود وأعضاء اللجنة التنفيذية للاتحاد البرلماني الدولي والضيوف الخاصون لالتقاط صورة جماعية. وسيتم اصطحابهم بعد ذلك إلى حفل عشاء في القصر الرئاسي.

يتم الحضور عن طريق الدعوة فقط - لن يُسمح لأي شخص مصاحب.

إذا وردتكم أي أسئلة، يرجى التواصل مع (فيرونیکا ريبيرو - ipu@parlamento.ao147)



معلومات عامة

قائمة المتحدثين

ستحدد الأمانة العامة يوم الاثنين 23 تشرين الأول/أكتوبر، عند الساعة 15:30، الترتيب النهائي للمتحدثين في كل جزء عن طريق القرعة العلنية (في مكتب تسجيل المتحدثين). وستتاح قائمة المتحدثين بعد ذلك على الموقع الإلكتروني للاتحاد البرلماني الدولي وتطبيق الجمعية العامة.

الفعاليات الاجتماعية الأخرى

الثلاثاء، 24 تشرين الأول/أكتوبر 2023

مأدبة غداء لرؤساء البرلمانات (للمدعوين فقط)
المكان: الجمعية الوطنية (المطعم في الطابق الثالث)
الزمان: 14:30 – 13:15

أمسية ثقافية (جميع المندوبين مدعوين)
المكان: بايا لواندا (Baía Luanda)
الزمان: 22:00 – 19:30

الأربعاء، 25 تشرين الأول/أكتوبر 2023

حفلة استقبال تقدمه رئيسة منتدى النساء البرلمانيات
المكان: أورورا ميرانمار (Aurora Miramar)
الزمان: 19:00

حفلة استقبال يقيمه الأمين العام للجمعية الوطنية في أنغولا لأعضاء جمعية الأمناء العامين للبرلمانات الوطنية
المكان: غاليرياس (Galerias)
الزمان: 19:00

الأمسية مخصصة لحفلات استقبال السفارات



الخميس، 26 تشرين الأول/أكتوبر 2023

حفل استقبال يقيمه السيد كيلا مبا ك. فان دونيم، عضو برلماني، للبرلمانيين الشباب
المكان: مطعم فورتاليزا (Fortaleza Restaurante)
الزمان: 19:00

الفعاليات الأخرى*

* ليست هذه الفعاليات جزءاً من برنامج العمل الرسمي. وهي منظمة تحت طائلة المسؤولية الحصرية للمنظمين.

الأربعاء، 25 تشرين الأول/أكتوبر

فعالية جانبية منظمة من قبل برلمان الأنديز بالتعاون مع مجموعة دول أمريكا اللاتينية ومنطقة
البحر الكاريبي 14:00 – 12:45
معالجة انبعاثات الميثان: أولوية عاجلة للعمل المناخي ضد الغليان العالمي
صالة 1.08 (Sala 1.08)

فعالية جانبية منظمة من قبل مجموعة +12 14:30 – 13:00
حياة ما وراء الحدود: تذكروا الأطفال الذين فقدوا في الحرب
تيندا 1 (Tenda 1)

الخميس 26 تشرين الأول/أكتوبر

فعالية جانبية منظمة من قبل منظمة الصحة العالمية 15:00 – 13:30
استراتيجية منظمة الصحة العالمية القادمة وتمويلها
تيندا 2 (Tenda 2)



الصحافة والاتصالات

تقع المنصة الرئيسية للاتحاد البرلماني الدولي بالقرب من مكتب التسجيل. ستجدون على المنصة أحدث منشورات ومنتجات الاتحاد البرلماني الدولي. وكجزء من حملة الاتحاد البرلماني الدولي للمناخ، برلمانات من أجل الكوكب، نحن مهتمون أيضاً بإجراء مقابلات معكم لسماع ما تقومون به لجعل برلمانكم أكثر مراعاةً للبيئة وتنفيذ اتفاق باريس بشأن المناخ.

ويرجى الانضمام إلى المحادثات عبر وسائل التواصل الاجتماعي، من خلال استخدام هاشتاغ #IPU147 أو #Parliaments4thePlanet.

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

وسيتم نشر صور من الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي على فليكر Flickr، الواردة على الرابط التالي:

ipu.org/147pics

ولأي طلبات وسائل إعلام، يرجى إرسال بريد إلكتروني إلى العنوان التالي: press@ipu.org.

شبكة واي-فاي Wi-Fi:

تتوفر شبكة واي-فاي Wi-Fi مجانية للمندوبين في الجمعية العامة.

هوية المستخدم: IPU147

كلمة المرور: @Luanda2023





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

147th IPU Assembly

Luanda, Angola
23–27 October 2023



No. 1

JOURNAL

DAY 1, Monday 23 October 2023

Time	Meeting	Place
09:00 – 10:00	Bureau of Women Parliamentarians* <i>(closed session)</i>	Tenda 1 Ground Floor
09:30 – 10:30	Meeting of Advisers and Secretaries to delegations	Sala Multiusos 2 Second Floor
10:30 – 13:00	Forum of Women Parliamentarians	Sala Nobre Ground Floor
11:00 – 13:00	Joint Meeting with the Chairpersons of the Geopolitical Groups and the Presidents of the Standing Committees* <i>(closed session)</i>	Tenda 1 Ground Floor
14:00 – 17:00	Committee on Middle East Questions* <i>(closed session)</i>	Tenda 1 Ground Floor
14:30 – 17:30	Forum of Women Parliamentarians	Sala Nobre Ground Floor
14:30 – 18:00	Committee on the Human Rights of Parliamentarians* <i>(closed session)</i>	Sala 1.07 First Floor
19:00 – 20:00	Inaugural Ceremony <i>The Inaugural Ceremony of the 147th IPU Assembly will take place at Baía Luanda.</i> <i>Transportation will be provided as of 5:30 pm from the National Assembly and the official hotels (buses leaving every 30 minutes).</i> <i>Access to the Inaugural Ceremony venue will be on the basis of Assembly badges.</i> <i>Speakers of Parliament, Heads of Delegations, members of the IPU Executive Committee and special guests will have designated VIP seating for the Inaugural Ceremony. All other delegates will have free seating.</i> <i>All delegates are invited to an on-site cocktail reception at Baía Luanda (as of 8 pm).</i> <i>Return to the official hotels will take place by buses from Baía Luanda</i>	
20:00 – 22:00	Dinner reception <i>After the Inaugural Ceremony, Speakers of Parliament, Heads of Delegations, members of the IPU Executive Committee and special guests will be invited for a Group Photo. They will then be escorted to a dinner reception at the Presidential Palace.</i> Access is by invitation only – no accompanying persons will be allowed. <i>For any questions, please contact (Veronica RIBEIRO – 147ipu@parlamento.ao)</i>	

GENERAL INFORMATION

Speakers list:

On Monday 23 October, at 15:30, the Secretariat will determine the final order of speakers for each segment by the public drawing of lots (at the Speakers' Registration Desk).

The List of Speakers will then be made available on the IPU website and Assembly App.

OTHER SOCIAL EVENTS

Tuesday, 24 October

Luncheon for Speakers of Parliament (by invitation only)

Venue : National Assembly (restaurant on 3rd floor)

Time: 13:15 – 14:30

Cultural Evening (all delegates invited)

Venue : Baía Luanda

Time: 19:30 – 22:00

Wednesday, 25 October

Reception offered by the President of the Forum of Women Parliamentarians

Venue : Aurora Miramar

Time: 19:00

Reception hosted by the Secretary General of the National Assembly of Angola for ASGP members

Venue : Galerias

Time: 19:00

Evening reserved for Embassy receptions

Thursday, 26 October

Reception offered by Mr. Kilamba K. Van Dúnem, MP, for young Members of Parliament

Venue : Fortaleza Restaurante

Time: 19:00

OTHER EVENTS*

* Events not part of the official programme. Organized under the sole responsibility of the sponsored organizers.

Wed. 25 October 12.45 – 14.00	Side event organised by the Andean Parliament in cooperation with GRULAC Addressing methane emissions: Urgent priority for climate action against global boiling Sala 1.08
13.00 – 14.30	Side event organised by the Twelve Plus Group Lives Beyond Borders: Remembering Children Lost to War Tenda 1
Thu. 26 October 13.30 – 15.00	Side event organized by World Health Organization (WHO) WHO's upcoming strategy and its financing Tenda 2

COMMUNICATIONS AND PRESS

The main IPU Stand is close to the Registration desk. On the Stand you will find all the latest IPU publications and products. As part of the IPU's climate campaign *Parliaments for the Planet*, we are also interested in interviewing you to hear what you're doing to green your parliament and to implement the Paris agreement on climate.

On social media, please join the conversation using #IPU147 or #Parliaments4thePlanet.

twitter.com/ipuparliament

facebook.com/InterParliamentaryUnion

instagram.com/ipu.parliament_official

youtube.com/user/iparliamentaryunion

linkedin.com/company/inter-parliamentary-union

Photos from the 147th Assembly of the IPU will be posted on Flickr www.ipu.org/147pics

For any media requests, please write to press@ipu.org

WIFI NETWORK:

There is a free WIFI network available in the National Assembly.

USER ID: IPU147

PASSWORD: @Luanda2023